
Protokół Nr XLIX/13
z XLIX sesji Rady Miejskiej w Sokółce

w dniu 10 grudnia 2013 r.

Obrady rozpoczęto o godzinie 10.00, zakończono o godzinie 14:00
Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Robert Rybiński
Protokołowała Joanna Korzeniewska - Obsługa Rady Miejskiej

Obecni:
1/ Radni: wg załączonej listy obecności str .....
2/ Burmistrz Sokółki Stanisław Małachwiej, Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot,
Zastępca Burmistrza Piotr Karol Bujwicki,
3/ Sekretarz, Skarbnik, Kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, jednostek
organizacyjnych Gminy, przewodniczący rad osiedli, sołtysi oraz zaproszeni goście - wg
załączonej listy obecności - str.. ....
Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie
na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.
Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji z dnia 10 października 2013 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej

Gminy Sokółka na lata 2014-2017.
7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sokółka na 2014 rok.

a) przedstawienie przez Burmistrza projektu uchwały budżetowej oraz
autopoprawek,
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku
o projekcie uchwały budżetowej,
c) przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Miejskiej,
d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,
e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2013 rok.
9. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy

Sokółka na lata 2013-2016.
10. Projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy

społecznej przyznawane pod warunkiem zwrotu w całości lub części w ramach
realizacji zadań własnych gminy.

11. Projekt uchwały w sprawie wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu
przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie.

12. Projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami
psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.

13. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia organizacji
oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia
- Środowiskowy Dom Samopomocy w Sokółce.



14. Projekt uchwały w sprawie WYrażenia woli przystąpienia do opracowania
drożenia "Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Sokółka"

15. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania
Narkomanii w 2014 roku.

16. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu
przyznawania, wstrzymywania i pozbawiania stypendiów sportowych
zawodnikom osiągającym wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym i
krajowym współzawodnictwie sportowym.

17. Projekt uchwały w sprawie skargi Pana Gl \ C na uchwałę Rady
Miejskiej w Sokółce w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie gruntów WSI:

Kurowszczyzna, Wojnachy i Słojniki w gminie Sokółka.
18. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013, w

tym o wynikach sprawdzianu i egzaminu w szkołach prowadzonych przez gminę
Sokółka.

19. Odpowiedzi na zapytania i interpelacj e radnych.
20. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad. 1
Otwarcie sesji.
Przewodniczący otworzył obrady XLIX sesji Rady Miejskiej w Sokółce stwierdzając, że
podejmowane w dniu dzisiejszym uchwały będą prawomocne.

Ad.2
Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek posiedzenia.
Radni jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia

Ad.3
Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji z dnia 6 listopada 2013 r.
Radni 20 głosami "za" przy 1 " wstrzymującym się" przyjęli protokół.

Ad.4
Interpelacje i zapytania radnych.
Interpelacje i zapytania wnieśli:
Radna J.Wysocka zapytała czy skoro inwestor buduje blok na Os.Broniewskiego czy nie
można zobowiązać inwestora aby to on zadbał o infrastrukturę do wykonania tej nawierzchni.
Radny S.Sawicki zapytał:
- kto jest odpowiedzialny za stan techniczny urządzeń, które są wydawane przez sołectwa na
urządzenie placów zabaw? Radny zademonstrował zdjęcia ze wsi Bobrowniki w jakim stanie
obecnie jest plac zabaw.
- radny Sawicki zwrócił również uwagę na śmieci lezące koło wsi Igryły,
-Jak często kontrolowane i jak często jest przeglądany stan techniczny urządzeń
zamontowanych w sołectwach?
- ile razy były naprawiane tablety, które zostały zakupione? Ile radnych korzysta obecnie z
tabletów? Kiedy wejdzie program głosowania przez tablety?
- ile wpływów mieliśmy w tym roku z alkoholówki? I na co zostanie przeznaczona nadwyżka
budżetowa, która została? Jeśli została nadwyżka to proponuję przenieść na cele albo Poradni
Rodzinnej albo OPSu.



- co Pan Burmistrz ma zamiar zrobić z doniesieniem przez Komisję Finansów i Komisję
Infrastruktury na temat nielegalnego składowana śmieci w Karczach?
Radny P.Kułakowski zwrócił się z prośba do Burmistrza aby nie dzielić mieszkańców na
lepszych i gorszych i bardziej sprawiedliwie podochodzi do ich problemów. Chodzi o
odśnieżanie ulic zwłaszcza tych nie utwardzonych. Zapytał również czy biorąc pod uwagę
ostatnie dwie kadencje i biorąc pod uwagę do czego Burmistrzowie dopuścili i jak traktują
naszych podatników i radnych czy chociaż raz przez te lata Burmistrzowie mieli wyrzuty
sumienia.
Radny WJanuszkiewicz poprosił Burmistrza aby wystąpić do MPO aby udostępniła dla
radnego Sawickiego worków na śmieci bo jak już znajduje te śmieci to żeby je pozbierał.

Ad.S
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami przedstawił Zastępca
Burmistrza Krzysztof Szczebiot (w zał. str.. )
Radny S.Sawicki za jaką kwotę wyłoniony został przetarg na ul. Emilii Plater. Jaka firma
wygrała na komunikacje miejską? Czy te konsorcjum posiada autobusy dla osób
niepełnosprawnych?
Z-ca Burmistrz K.Szczebiot wyjaśnił, że był to jeden z warunków SIWZ część autobusów ma
być dostosowana do osób niepełnosprawnych i oznaczone te przejazdy mają być na
rozkładzie.

Ad.6
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokółka na
lata 2014-2017 przedstawiła Pani Skarbnik Janina Kucharewicz.
Przewodniczący Rady poinformował również o pozytywnej opinii Regionalnej Izby
Obrachunkowej odnośnie projektu WPF w zał. str. ...
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str. .....
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLIX/371/13

w zał. str. ....

Ad.7
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sokółka na 2014 rok.

a) przedstawienie przez Burmistrza projektu uchwały budżetowej oraz autopoprawek,
Burmistrz Stanisław Małachwiej przedstawił projekt uchwały budżetowej oraz omówił
autopoprawkę ustosunkowując się do wniosków poszczególnych komisji:
Wnioski z Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego:
1) Wniosek Radnej Jadwigi Wysockiej
-"Wykonanie nawierzchni na części ulicy Broniewskiego (do nowego bloku)- kwota 120 tys.
zł. z kredytu"
Wniosek nie zostanie wprowadzony do budżetu na 2014 r. Jest na to za wcześnie ze względu
na plany rozpoczęcia budowy na tym osiedlu nowego bloku.
2) Wniosek Radnego Piotra Kułakowskiego
- "Wykonanie chodników na ul. Spokojnej i Stawowej-kwota 200 tys. zł. z kredytu"



Wniosek nie zostanie uwzględniony budżet na razie nie pozwala na wpisanie tego zadania do
realizacji. Jak pozwolą środki to w trakcie roku zostanie wpisany.

3) Wniosek Radnego Jerzego Kazimierowicza
- w wykazie zadań inwestycyjnych w zadaniach nowo rozpoczętych pkt. 12 " Wykonanie
przyłączy energetycznych" - dopisać "wykonanie oświetlenia we wsi Kundzicze"
Wniosek został uwzględniony i wpisany do budżetu na 2014 r.

-przeznaczyć kwotę 200 tys. zł. z kredytu na zadania realizowane wspólnie z powiatem do
wyboru drogi:

• Sokółka - Słojniki 1295 B
• Zawistowszczyzna- Igryły 1297 B
• Geniusze-Pawłowszczyzna 1299 B
• Rozedranka - Lebiedzin - 1302 B

Wniosek został uwzględniony kwota 200 tys. zł. została wpisana do budżetu na 2014 r.

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego -posiedzenie dnia 27 listopada 2013 r.
1) Wniosek Radnego Władysława Bieszczada
- W dziale 852 rozdziale 85206 wsparcie rodzin- wprowadzić kwotę 45 tys. zł. z kredytu,
Po rozmowie z Dyrektor OPS do budżetu została wprowadzona kwota 22 tys. zł.

2) Wnioski Radnego Łukasza Moździerskiego
- Wykonanie kanalizacji w ul. Mikołajczyka- kwota 150 tys. zł. z kredytu.
Wniosek został uwzględniony i wpisano inwestycje do budżetu na 2014 r.

3) Wnioski Radnego Piotra Kułakowskiego
- Budowa siłowni zewnętrznych w miejscach z monitorinigiem lub w miejscach
monitorowanych- kwota 70 tys. zł. z kredytu.
Wniosek nie został uwzględniony. W trakcie roku pomyślimy o tym aby przynajmniej w
jednym miejscu wybudować taką siłownię.

- w zadaniach nowo rozpoczętych zdjęcie pkt. 8 "wykonanie projektu na budowę nawierzchni
ul. Batorego"- przeznaczenie tej kwoty 25 tys. zł. do działu 852 rozdziale 85206 wsparcie
rodzin.
Wniosek został uwzględniony ale bez wskazania kwoty.

- "Wykonanie chodników na ul. Spokojnej i Stawowej-kwota 200 tys. zł. z kredytu"
Wniosek nie został uwzględniony.

Komisja Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu
1) Wniosek Radnej Jadwigi Wysockiej
- W dziale 852 rozdziale 85206 wsparcie rodzin- wprowadzić kwotę 45 tys. zł. z kredytu,
Po rozmowie z Dyrektor OPS do budżetu została wprowadzona kwota 22 tys. zł.

2) Wniosek Radnej Jadwigi Wysockiej
-"Wykonanie nawierzchni na części ulicy Broniewskiego wraz z chodnikami (do nowego
bloku)- kwota 200 tys. zł. z kredytu"
Wniosek nie zostanie wprowadzony do budżetu na 2014 r. Jest na to za wcześnie ze względu
na plany rozpoczęcia budowy na tym osiedlu nowego bloku.



3) Wniosek Radnego Jarosława Panasiuka
- Wykonanie termomodemizacji budynku Szkoły Podstawowej w Starej Kamionce -kwota 30
tys. zł. z kredytu
Wniosek został uwzględniony i wpisany do budżetu na 2014 r.

4) Wniosek Radnego Piotra Borowskiego
- W dziale 926:

• § 2830 "Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań
zleconych do realizacji pozostałym jednostkom nie zaliczanym do sektora finansów
publicznych" zwiększenie o 30 tys. zł. z kredytu

• § 3250 "Stypendia sportowe" zwiększenie o 20 tys. zł. z kredytu.
Wnioski zostały uwzględnione i wpisane do budżetu na 2014 r.

Komisja Rolnictwa
Wniosek radnego Andrzeja Kirpsza
l) "W wykazie zadań inwestycyjnych w zadaniach nowo rozpoczęte poz. 12 - "wykonanie
przyłączy energetycznych" ująć inwestycję wykonania oświetlenia na drodze Lipina -
Dworzysk.
Wniosek nie został uwzględniony ale w trakcie roku sprawdzimy jak to wygląda na tym
odcinku.

Wniosek radnego Wojciecha Januszkiewicza
l) w wykazie zadań inwestycyjnych w zadaniach nowo rozpoczętych poz.12 " Wykonanie
przyłączy energetycznych" - dopisać "wykonanie oświetlenia we wsi Kundzicze"
Wniosek został uwzględniony i wpisany do budżetu na 2014 r.

2) przeznaczyć kwotę 200 tys. zł. z kredytu na zadania realizowane wspólnie z powiatem
drogi:

• Sokółka - Słojniki 1295 B
• Zawistowszczyzna- Igryły 1297 B
• Geniusze-Wierzchjedlina 1299 B
• Rozedranka Stara- Lebiedzin - 1302 B

Wniosek został uwzględniony kwota 200 tys. zł. została wpisana do budżetu na 2014 r.

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o projekcie
uchwały budżetowej,
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku stanowi załącznik Nr .....

c) przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Miejskiej,
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna/wnioski w zał.
str. .....
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna/wnioski w zał.str .....
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna/wnioski w
zał. str...
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna/wnioski w zał. str.. ..

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,
Radny A.Kirpsza poprosił o wyjaśnienie odnośnie oświetlenia od wsi Lipina do Dworzyska



Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że to może się uda uwzględnić w trakcie roku.
Radny S.Sawicki zwrócił uwagę że Burmistrz na Komisji Finansów odrzucił zgłoszony przez
niego wniosek o termomodernizacje szkoły w Starej Kamionce a nagle Pana Panasiuk
zgłasza na Komisji Oświaty wniosek i Pan Burmistrz go uwzględnia. Dla mnie osobiście ten
budżet jest zrobiony pod wybory w listopadzie. Analizując budżet zobaczyłem zbieżność że w
jednym roku możemy zrobić 14 ulic. Nie ważne kto zgłasza wnioski ale ważne żeby
społeczeństwo miało z tego korzyść. Radny Sawicki zaprezentował radnym projekt budowy
nowego Przedszkola Nr 4. Ta inwestycja nie pojawiła się również w budżecie na przyszły
rok. Inwestycja Przedszkola Nr 5 też nie jest skończona. Coś trzeba zrobić konkretnie do
końca. Pojawia się wniosek o wspólne inwestycje z powiatem a gdzie PSL był jak
głosowaliśmy nad inwestycja wykonania chodników na Konopnickiej. Wtedy nas nie
popieraliście ale teraz jest kampania wyborcza i są wnioski. Radni robią sobie inwestycje pod
kampanie wyborczą nie myślą o przyszłości miasta. Radny Sawicki zaproponował projekt
budowy nowego rynku przy PKP w Sokółce. Jest tu duży teren łącznie 1,6 ha. Nagle w
budżecie pojawia się inwestycja termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Starej Kamionce
gdzie ja wnioskowałem o to na Komisji. Randy zaprezentował Szkołę Podstawową w Starej
Rozedrance która jest szkołą identyczną i też wymaga termomodernizacj i. Radny zwrócił
również uwagę na inwestycje wykonania jacuzzi. Ale dość już finansowania rzeczy do
których musimy dopłacać. Zamiast tej inwestycji można by było dobudować piętro w
budynku przy basenie dla sportowców którzy przyjeżdżają do nas na zawody. Radny zgłosił
poprawki do budżetu, których Burmistrz nie ujął w budżecie:
1) zdjęcie poz. 14 budowajacuzzi na krytej pływalni kwota 200 tys. zł. i przeznaczyć na:
- kwotę 50 tys. zł. na ocieplenie szkoły Podstawowej w Starej Rozedrance
- kwota 20 tys. zł. na modernizację systemu CO, remont kotła w szkole w Starej Rozedrance.
- kwota 30 tys. zł. na dokończenie budowy ogrodzenia przy Szkole Podstawowej Nr 1.
- kwota 100 tys., zł. na budowę ul. Mościckiego,
2) zdjęcie pok. 13 remont SOK kwota 450 tys. zł. i przeznaczyć na dokończenie
termomodernizacji Przedszkola Nr 5 w Sokółce.
3) zdjęcie inwestycji budowy tarasu widokowego i przeznaczenie:
- kwoty 100 tys. zł. na zakup fotoradaru dla Straży Miejskiej,
- kwotę 50 tys. zł. na ul. Torową,
- kwota 50 tys. zł. przeznaczyć na stypendia dla wybitnie zdolnej młodzieży szkoły
podstawowej i gimnazjalnej.

Radny WJanuszkiewicz ustosunkował się do wniosku o drogi powiatowe, gdzie w 2011 roku
złożyłem taki wniosek o wykonanie drogi Igryły-Zawistowszczyna. Odpowiedź
Powiatowego Zarządu Dróg brzmiała że droga będzie wykonana w 2012 roku. Do dziś to nie
jest wykonane. Społeczeństwo nie rozumie dlaczego te drogi nie są wykonywane. W ten
sposób zabezpieczając te 200 tys. zł. wrzucamy 4 drogi i Powiat obnaży się w ten sposób czy
jest zainteresowany robić te drogi czy nie. Gmina pokazuje że jest gotowa.
Radny lPanasiuk zwrócił uwagę że radny zarzuca że z jego inicjatywy jest robiona
termomodernizacja szkoły. Pieniądze przekazane przez firmę Lafarge i czekająjuz 3 lata więc
należy już to wykonać.
Radny J.Kazimierowicz zwrócił uwagę że skoro radny Sawicki mówi że nie powinniśmy
finansować tego co przynosi straty to powinniśmy pozamykać szkoły i biblioteki bo też je
dotujemy. Co do wniosku o zakup fotoradaru to komu my chcemy go zafundować naszym
mieszkańcom bo Białorusini nie zapłacą.
Radna J.Bieniusiewicz ustosunkowała się do wniosku radnego Januszkiewicz w sprawie ulicy
Konopnickiej. Czy jeśli piłeczka będzie po stronie Starosty to czy gmina znowu będzie żądać
o ustawienie znaku 10 ton na drodze do Słojnik.



Radny P.Kułakowski zgłosił wniosek o zdjęcie remontu tarasu widokowego, gdyż
mieszkańcom Os.Zielonego ma większe znaczenie chodnik niż remont tarasu i przeznaczenie
na wykonanie chodników Spokojnej i Stawowej. Poprosił również o wyj aśnienie faktu w
sprawie zniknięcia inwestycji budowy drogi we wsi Bobrowniki z budżetu na 2014 rok.
Radny S.Pałusewicz zwrócił uwagę że o tym budżecie należy mówić tylko dobrze, inne
miasta nam mogą tylko pozazdrościć. Sukcesem dużym jest pozyskanie środków na małą
obwodnice na 107 wniosków a nikt z radnych nikt się nie pokusił wyrazić słowa uznania za
pozyskanie tych środków. Osobiście jestem za przyjęciem tego budżetu.
Radny Ł.Moździerski zaproponował czy nie lepiej wpisać do budżetu tylko ogólna kwotę na
wspólne inwestycje z powiatem bo może powiat ma zamysł wykonać inne odcinki. Odniósł
się również do propozycji remontu Przedszkola Nr 4, gdzie przez to trzeba by było zwolnic
nauczycieli a dzieci przenieść do innych przedszkoli gdzie w tej chwili nie ma miejsc.
Radny W.Bieszczad zwrócił uwagę że przez remont alejki na Os. Zielonym osoby które do tej
pory zanieczyszczały to miejsce w tej chwili o nie dbają. podobnie bezie z tarasem
widokowym będą o to dbać, dodatkowo powstaną miejsca parkingowe.
Radna J.Bieniusiewicz zwróciła uwagę na rozdział 86206 wspieranie rodziny, temat był
poruszany na komisjach. Znam funkcjonowanie pieczy zastępczej ze strony rodzin. Piecza
zastępcza stała się zadaniem własnym gminny. W 2013 r. było przyznane na II półrocze 45
tys. zł. A na 2014 r. w pierwotnym projekcie nie było w ogóle tego rozdziału a w
autopoprawce pojawiła się kwota 22 tys. zł. Jak będzie funkcjonowała piecza zastępcza w tej
w kwocie na Ipółrocze 2014 r.?
Pani Dyrektor OPS M.półtorzycka cofnęła się do marca 2013 r. gdzie złożyliśmy wniosek do
Wojewody Podlaskiego o dofinansowanie asystentury rodzinnej. Pieniądze dostaliśmy na
początku lipca i z dniem 19 lipca zatrudniliśmy w OPS na umowę zlecenie 4 asystentów
rodziny. w tej chwili 4 asystentów ma pod opieką 27 rodzin. Są to rodziny zawsze z
problemem jak nie opiekuńczo wychowawczym to nadużywania alkoholu czy narkotyków.
Dla tych rodzin jest to ostatnia deska ratunku przed zabranie dzieci z tych rodzin do placówek
opiekuńczo wychowawczych. W marcu 2014 r. będziemy składać wniosek o dofinansowanie
na kolejny rok. Za tą kwotę albo będę musiała zatrudnić 4 asystentów na 3 miesiące albo 2
asystentów na 6 miesięcy. Asystenci od 19 lipca mieli ponad 1200 wizyt w środowiskach, jest
to dużo pracy, asystencie mają nienormowany czas pracy. Bardzo często pracują po godzinie
15stej.
Radna J.Wysocka poparła wniosek radnej Bieniusiewicz w tym temacie i poprosiła
Burmistrza aby znaleźć te 23 tys. zł. brakujące do zabezpieczenia ich pracy na pełne 6
mIeSIęcy.
Radny P .Kułakowski podziękował za głosy radnego Kazimierowicza i Bieszczada i
zasugerował poparcie wniosku aby przystąpić do projektu "Kultura plus" i złożyć wniosek na
dofinansowanie budowy nowej biblioteki.
Radna J.Bieniusiewicz zapytała czy istnieje możliwość dofinansowania tej pieczy zastępczej
środkami pochodzącymi ze sprzedaży alkoholu?
Burmistrz S.Małachwiej odpowiedział, że jest taka możliwość.

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.
Od tej chwili w obradach uczestniczyło 20 radnych.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Komisji Finansów który me został
uwzględniony- w zadaniach nowo rozpoczętych zdjęcie pkt. 8 "wykonanie projektu na
budowę nawierzchni ul. Batorego"- przeznaczenie tej kwoty 25 tys. zł. do działu 852
rozdziale 85206 wsparcie rodzin.
Radni 1 głosem za" przy 116 "przeciw" i 2 "wstrzymujących się" odrzucili wniosek.
Wnioski zgłoszone przez radnych:



Wnioski radnego Sawickiego
1) zdjęcie poz. 14 budowajacuzzi na krytej pływalni kwota 200 tys. zł. i przeznaczyć na:
- kwotę 50 tys. zł. na ocieplenie szkoły Podstawowej w Starej Rozedrance
- kwota 20 tys. zł. na modernizację systemu CO, remont kotła w szkole w Starej Rozedrance.
- kwota 30 tys. zł. na dokończenie budowy ogrodzenia przy Szkole Podstawowej Nr 1.
- kwota 100 tys., zł. na budowę ul. Mościckiego,
Radni 4 głosami "za" przy 14 "przeciw" i 2 "wstrzymujących się" odrzucili wniosek.

2) zdjęcie pok. 13 remont SOK kwota 450 tys. zł. i przeznaczyć na dokończenie
termomodernizacji Przedszkola Nr 5 w Sokółce.
Radni 2 głosami "za" przy 17 "przeciw" i 1 "wstrzymującym się" odrzucili wniosek.

3) zdjęcie inwestycji budowy tarasu widokowego i przeznaczenie:
- kwoty 100 tys. zł. na zakup fotoradaru dla Straży Miejskiej,
- kwotę 50 tys. zł. na ul. Torową,
- kwota 50 tys. zł. przeznaczyć na stypendia dla wybitnie zdolnej młodzieży szkoły
podstawowej i gimnazjalnej.
Radni 3 głosami "Za" przy 13 "przeciw" i 4 "wstrzymujących się" odrzucili wniosek.

Wniosek radnego Kułakowskiego o zdjęcie remontu tarasu widokowego, gdyż mieszkańcom
Os.zielonego ma większe znaczenie chodnik niż remont tarasu i przeznaczenie na wykonanie
chodników Spokojnej i Stawowej.
Radni 5 głosami "za" przy 13 "przeciw" i 2 "wstrzymujących się" odrzucili wniosek.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr XLIX/372/13

w zał. str .....

Burmistrz Sokółki S.Małachwiej podziękował radnym za przyjęcie budżetu na 2014 rok.
Przewodniczący Rady R.Rybiński udzielił głosu Prezes Fundacji Sokólski Fundusz Lokalny
Pani Marii Talarczyk.
Pani MariaTalarczyk- podziękowała za wsparcie Fundacji Sokólski Fundusz Lokalny i
poprosiła radnych o przekazanie 1% na rzecz Fundacji SFL.

Ad.8
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2013 rok przedstawiła Pani
Skarbnik Janina Kucharewicz wraz z autopoprawką.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str .
Radny P.Kułakowski poprosił Panią Skarbnik o wytłumaczenie zniknięcia z budżetu na 2014
inwestycji we wsi Bobrowniki. Dlaczego w sierpniu 2013 r. wartość kosztorysowa remontu
tarasu widokowego była 120 tys. zł. a teraz 220 tys. zł.
Pani Skarbnik J.Kucharewicz wyjaśniła odnośnie Bobrownik że przetarg został rozstrzygnięty
i umowa została podpisana. Jest zapis że zostanie wykonana do maja 2014 r. Ona nie musi
się znaleźć w następnym budżecie bo środki na ten cel są zagwarantowane w budżecie 2013 r.
Jeżeli środki nam pozwolą to pojawi się w uchwale z nie wygasającymi wydatkami. A jeśli



nie będziemy mieli gotówki to inwestycja zostanie wprowadzona na początku roku
następnego.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki odnośnie tarasu widokowego wyjaśnił, że trzeba zrobić mury
oporowe w trudnym gruncie i stąd wzrost kosztów.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLIX/373/13

w zał. str .....

Ad.9
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Sokółka na lata
2013-2016 przedstawiła Pani Skarbnik Janina Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str .
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLIX/374/13

w zał. str. ....

Ad.lO
Projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej
przyznawane pod warunkiem zwrotu w całości lub części w ramach realizacji zadań własnych
gmmy.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał. str ...
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały 1 poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLIX/375/13

w zał. str .....

Ad.ll
Projekt uchwały w sprawie wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i
zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał. str. ..
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLIX/376/13



Ad.12
Projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego
lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał. str. ..
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały 1 poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLIXJ377/13

w zał. str. ....

Ad.l3
Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia organizacji oraz
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia - Środowiskowy
Dom Samopomocy w Sokółce.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał. str. ..
Radny S.Sawicki zapytał Panią Dyrektor ile przewiduje się osób w ŚDS? Ile osób będzie
ponosiło koszty? Czy Pani przewiduje pozyskanie osób z innych gmin do ŚDS?
Dyrektor OPS Pani Marta Póhorzycka wyjaśniła, że w grudniu 2013 mamy zamiar wydać 10
nowych decyzji na przyjęcie do ŚDS. Mamy na to pieniądze od Wojewody. Docelowo mamy
do przyjęcia 32 osoby. W pierwszej kolejności mieszkańcy gminy Sokółka, a następnie z
innych gmin.
Radny S.Sawicki ile jest maksymalna ~rzewidziana liczba osób w nowym ŚDS.
Dyrektor OPS wyjaśniła że jest to 8 m na jednego domownika.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały i poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLIXJ378/l3

w zał. str. ....

Ad.14
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i drożenia "Planu
gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Sokółka" przedstawił Zastępca Burmistrza Piotr
Bujwicki.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał.str. ....
Radny S.Sawicki czy Prezes będzie składał wniosek, na jaką kotłownie będzie to wniosek?
Prezes MPEC M.Tałałaj wyjaśnił, że opracowanie planu gospodarki nisko emisyjnej pozwoli
na występowanie o uzyskanie środków pomocowych w działalności prowadzonej przez
MPEC. Kotłownia na Os.Zielonym najprawdopodobniej będzie musiała być albo
zmodernizowana albo przyłączona do miejskiej sieci ciepłowniczej. Bo nie będzie spełniała



wszystkich norm. Wysiłki nasze zmierzają w tym kierunku żeby doprowadzić sieć
ciepłownicza na Os.zielone.
Radny S.Sawicki zapytał, którędy macie zamiar to pociągnąć. Czy braliście pod uwagę
wybudowanie kotłowni w pobliżu starego szpitala zakaźnego.
Radny J.Kazimierowicz czy w tej koncepcji doprowadzeni sieci ciepłowniczej wchodzi
również ciepła woda?
Prezes MPEC M.Tałałaj wyjaśnił, że doprowadzamy ciepło na potrzeby dowolne, takie jakie
żąda odbiorca. Ciepło jest doprowadzone jedno i może być rozdzielone na centralne
ogrzewani i wody. Ale po stronie odbiorcy muszą być instalacje, które to ciepło dobiorą. Na
Os.Zielonym takich instalacji nie ma i musza być wybudowane dodatkowe sieci przesyłowe i
dodatkowe instalacje w budynkach. Ale to jest w gestii właścicieli i administratorów
budynku.
Radny J.Kazimierowicz zapytał czy mamy ze wspólnotami rozmawiać.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, ze powinny wspólnoty złożyć wniosek o
wymiennikownie do Funduszu Ochrony Środowiska. Myśleliśmy o budowie kotłowni ale jaki
był by odzew mieszkańców na tym terenie.
Radny S.Sawicki

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 18 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLIX/379/13

w zał. str. ....

Ad.1S
Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2014 roku
przedstawił Sekretarz Zbigniew Tochwin.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał. str ...
Radny S.Sawicki zapytał kiedy będzie przygotowany plan finansowy odnośnie wydatkowania
tych środków? Poprosił Dyrektorów Szkół o przedstawienie informacji czy widzicie
zagrożenie odnośnie alkoholu i narkotyków. Z danych tu zebranych widzę zagrożenie, które
narastają. Czy będą zwiększone środki na psychoterapeutów do pracy z młodzieżą? Obecnie
mamy nadwyżkę ze sprzedaży alkoholu czy nie warto ich wykorzystać na działania w tym
roku jeszcze?
Sekretarz Z.Tochwin wyjaśnił, że program zawiera kwotę przewidzianą na jego realizacje i
jest ona zgodna z kwotą zaplanowaną w budżecie. Szczegółowy podział na wydatki jest
dokonywany po przyjęciu budżetu i zatwierdzany przez Burmistrza. w planie finansowym
ujmujemy wszystkie działania przewidziane w programie. Czyli m.in. punkt pomocy rodzinie,
zespół interdyscyplinarny, świetlice, oraz konkursy dla organizacji pozarządowych a także
Szkolne Programy Profilaktyczne. W Punkcie Pomocy Rodzinie przewidujemy zwiększenie
ilości godzin, wynika to z informacji przekazanych przez psychologów tam zatrudnionych.
Jeśli chodzi o nadwyżkę to zgodnie z ustawa o wychowaniu w trzeźwości to środki te muszą
wrócić do budżetu na przyszły rok. Zwiększenie budżetu było w miesiącu październiku to nie
została wydana ta kwota. Niewykorzystanie środków wzięło również się stąd że mamy je
zarezerwowane na remont dachu na Placu Kościuszki 26, który się przeciąga ze względu na
uzgodnienia. Jeśli chodzi o niższa kwotę planowana niż wykonana w opłatach to wynika z
tego że dopiero z końcem stycznia przyszłego roku przedsiębiorcy posiadający zezwolenie
musza złożyć oświadczenie o ilości sprzedanego alkoholu w roku poprzednim i wpłacić



pierwsza ratę. Nie możemy zaplanować wyżej bo możemy mieć potem problem z
zamknięciem budżetu.
Radny S.Sawicki dodał, że nie otrzymał informacji ze szkół odnośnie szkolnych programów
profilaktycznych.
Z-ca Burmistrza K.Szczebiot wyjaśnił, że to pytanie przekaże dla szkół do zajęcia stanowiska
w tej sprawie. Każda ze szkół ma szanse na pozyskanie środków z tego programu i te środki
uzyskują. Faktem jest że szkoły składają złe wnioski. Wymaga to dodatkowych szkoleń żeby
był tam ten element profilaktyki.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 18 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLIXl380/13

w zał. str. ....

Ad.16
Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu przyznawania,
wstrzymywania i pozbawiania stypendiów sportowych zawodnikom osiągającym wysokie
wyniki sportowe w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie sportowym.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna/wniosek o
wykreślenie § 10 z załącznika Nr 1 w zał. str .
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna/wnioski o
wykreślenie § 10 z załącznika Nr 1 ; w § 12 w punktach od 1-3 podnieść dolną stawkę o 200
zł.; oraz o wykreślenie § 19 ust. 1 pkt.6 w zał. str...
Radny Ł.Moździerski powiedział, że wnioski które proponuje komisja oświaty powinny być
zatwierdzone.
Radny S.Pałusewicz dodał, że jest przeciwnikiem wykreślenia § 10 z tej uchwały. Zawodnik
który osiąga wyniki wysokie otrzymuje stypendium z jednostki nadrzędnej to tam są o wiele
większe środki a my jako gmina powinniśmy zwrócić uwagę na sport masowy. Zapominamy
o pływakach żeby im też dać jakąś motywacje do dalszej pracy.
Radny S.Sawicki zgodził się z wypowiedzią radnego Pałusewicza. Ale możliwość
stopniowania powinna zostać tak żeby Burmistrz mógł dokładnie rozdzielić te pieniądze.
Radny P.Kułakowski zwrócił uwagę, że wszystkie stypendia naukowe są obramowane
kryterium socjalnym czy nie można tez stypendiów sportowych też rozpatrywać pod
względem socjalnym. Przysiadanie się do nauki nie jest niczym gorszym niż uprawianie
sportu.
Radny l.Wierzbicki dodał, że sportowcy od 6 rano trenują na basenach, jeżdżą w Polskę,
codziennie trenują, rodzicie wydają pieniądze inwestują w ich talent. Dlaczego my jako
gmina i radni mamy tego nie poprzeć i utrzymać tych stypendiów.
Radny P.Borowski zaproponował aby stworzyć projekt uchwały na stypendia dla zdolnych
uczniów i na pewno go przegłosujemy.
Radny Ł.Moździerski zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji.
Burmistrz S.Małachwiej zaproponował aby § 10 zostawić a w zamian w § 12 ust. 2 pkt. 3
dolną granicę zwiększyć do 400 zł.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie dyskusji.
Radni 18 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" przyjęli wniosek.
Przewodniczący zamknął dyskusje i przeszedł do głosowania wniosków.



Radni 11 głosami "za" przy 3 "przeciw" i 4 "wstrzymujących się" przyjęli wniosek.
2) Autopoprawka Burmistrza o zmianę dolnej stawki na 400 zł. w § 12 ust. 2 pkt. 3.
Radni 13 głosami "Za" przy 5 "przeciw" przyjęli wniosek.
3) Wniosek o wykreślenie § 19 ust. 1 pkt. 6
Radni 13 głosami "Za" przy 1 "przeciw" i 4 "wstrzymujących się" przyjęli wniosek.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały i poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 12 głosami "za" przy 6 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLIXJ381113

w zał. str. ....

Ad.17
Projekt uchwały w sprawie skargi Pana G. CI na uchwałę Rady Miejskiej w
Sokółce w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego w obrębie gruntów wsi: Kurowszczyzna, Wojnachy i Słojniki w gminie
Sokółka przedstawił Z-ca Burmistrza P.Bujwicki.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał.str. ....
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 14 głosami "za" przy 5 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLIXJ382/13

w zał. str .....

Ad.18
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013, w tym o
wynikach sprawdzianu i egzaminu w szkołach prowadzonych przez gminę Sokółka.

Ad.19
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Na zapytania i interpelacje radnych odpowiedzieli:
Burmistrz S.Małachwiej:

na zapytanie radnej Wysockiej odnośnie ul. Bomiewskiego wyjaśnił, że będziemy
rozmawiać z inwestorem ale nie wymożemy tego od developera.

na zapytanie radnego Sawickiego odnośnie sprzętu na terenie wiejskim wyjaśnił, że
odpowiedzialnym jest sołtys i społeczeństwo danego sołectwa. Powinniśmy oto wszyscy
żeby to było z pożytkiem dla mieszkańców.
- na zapytanie radnego Sawickiego donośnie tabletów to odpowie Sekretarz.
Radny S.Sawicki powiedział, że złoży zapytanie na piśmie.
Burmistrz S.Małachwiej na zapytanie radnego Sawickiego donośnie wysypiska w Karczach to
czeka na wnioski z wizyty Komisji Infrastruktury. W umowie podpisanej z zza Euro
Sokółka jest taka możliwość magazynowania ale zrobimy wszystko żeby tych śmieci było jak
najmniej. Wczoraj wpłynęły wszystkie środki które są na ten rok przewidziane do zapłaty
przez ZZO Euro Sokółka oprócz środków rozłożonych na raty z poprzednich lat.
- na zapytanie radnego Kułakowskiego odnośnie odśnieżania nieutwardzonych dróg, wyjaśnił,
że staramy się odśnieżać na bieżąco zgodnie z kategoriami dróg.



- na zapytanie radnego Kułakowskiego odnośnie traktowania radnych, wyjaśnił, że nie miał
wyrzutów sumienia bo traktuje wszystkich mieszkańców bardzo poważnie. Są to
indywidualne odczucia i z nimi polemizować nie będę.
Radny S.Sawicki wycofał swoje pytania odnośnie tabletów i złoży je na piśmie.

Ad.20
Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.
Radny S.Sawicki zwrócił uwagę że przypływ podatku za śmieci na 2014 r. jest 1,5 mln plus
90 tys. zł. na zarządzanie tym systemem. Sposób gospodarowania odpadami jest na poziomie
94 % odpadów zmieszanych a tylko 6 % mamy odpadów selekcjonowanych. Czy ten system
w gminie u nas działa? Czy nie zastanowić się nad tym z tej nadwyżki za śmieci nie
przekazać na zakup pojemników na śmieci dla mieszkańców gminy Sokółka? Firma która
wygrała przetarg ma zapisane ile ma pozyskiwać segregowanych odpadów. Ta firma za dwa
lata może nie istnieć bo nie spełnia warunków. Czy nie warto zastanowić się nad spółką
gminną, przedsiębiorstwa usług komunalnych, połączenia spółek? Żeby zastanowić się i
przejąć ten temat. W innych gminach to funkcjonuje i bardzo dobrze funkcjonuje.
Radny lKazimierowicz ustosunkował się do wypowiedzi Pani Talarczyk że tylko 30 tys. zł.
wpłynęło do gminy Sokółka z 1 %. Do PCK wpłynęło 13 tys. zł. więc do Sokółki na pewno
wpłynęło dużo więcej.
Przewodniczący Rady R.Rybiński złożył życzenia świąteczne.

Protokółowała
Joanna Korzeniewska

Przewodniczył
Robert Rybiński


